
Zeer Geheim 

Ex.nr. 
MINISTERRAAD 

Nr.9413 

Notulen van de vergadering gehouden 
op vrijdag 17 oktober 1980 in de Trêveszaal, 

aangevangen 's middags om 12 uur 

Aanwezig: vice-minister-president Wiegel en de 
ministers Van Aardenne (pt.3 t/m 16), 
Albeda, Beelaerts van Blokland, Braks, 
Gardeniers, De Geus, Ginjaar (pt.3b t/m 16), 
Van der Klaauw (pt.3b t/m 16), De Koning, 
Pais (pt.3 t/m 16), De Ruiter (pt.13 t/m 16) 
Van der Stee, Van Trier en Tuijnman 
(Afwezig is minister-president Van Agt) 

Voorts zijn aanwezig de staatssecretarissen 
Van Amelsfoort (pt.3a en 6), Beyen (pt.2e 
en 5), Koning, Van der Mei en Smit (pt.8) 

Secretaris : mr.J.H.Kist 
Adjunct-secretarissen: mr.A.J.de Jonge 

(pt.1 t/m 3) 
mevr.mr.E.Stolk 
(pt.4 t/m 16) 

1 a. Notulen van de vergadering van 12 september 1980 
(nr.9376) 

Aangehouden tot de volgende vergadering. 

1 b. Notulen van de vergadering van 19 september 1980 
(nr.9380) 

Aangehouden tot de volgende vergadering. 

1 c. Notulen van de vergadering van 3 oktober 1980 
(nr.9395 en 9395c) 

De notulen worden vastgesteld na de 
wijzigingen opgenomen in bijlage I. 
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3 c. Conclusies van de coördinatiecommissie 
"dd. 14 oktober 1980 (Brief van de s t a a f g -
secretaris van Buitenlandse Zaken 
dd. 14 oktober 1980, nr.289190, met 
bijlagen) 

1 

ft*. r ^ A i . ^ 

Minister De Koning kan zich verenigen 
met conclusie 1.1 van de coördinatiecommissie met 
betrekking tot het terugsluizen van financiële 
middelen. Hij denkt echter dat in de overwegingen 
bij deze conclusie ten onrechte de suggestie wordt 
gewékt dat de coördinatiecommissie het standpunt 
van het monetair comité onderschrijft dat de 
bestaande mogelijkheid om de oliefaciliteit voor 
de EG-lidstaten ook aan te wenden ten behoeve van 
derde landen moet worden afgewezen. Hoewel daarvan 
in de praktijk nog nooit gebruik is gemaakt, dient 
deze mogelijkheid met name voor de ontwikkelings
landen wel te worden behouden. 

Minister Van der Stee wijst erop dat 
voor deze derde landen op mondiaal vlak terzake 
wegen open staan via de Wereldbank en het inter
nationaal monetair fonds (IMF). Hij meent dat-de Europese 
Gemeenschap het werk van die mondiale instellingen 
niet moet doorkruisen. Spreker heeft een wijzigings
voorstel voor de desbetreffende passage aan staats
secretaris Van der Mei doen toekomen. Staatssecretaris 
Van der Mei meent dat de voorgestelde redactie 
niet tegemoet komt aan de wens van minister De Koning. 

De vice-minister-president stelt voor 
dat staatssecretaris Van der Mei met de ministers 
De Koning en Van der Stee over bedoelde passage ̂  
overlegt. 

Staatssecretaris Van der Mei merkt 
vervolgens naar aanleiding van conclusie 1.2 
(Mededeling inzake energie en economische politiek) 
op dat op 16 oktober jl. in het comité van permanente 
vertegenwoordigers is gebleken dat dit agendapunt 
nog niet voor besluitvorming in de Ecofinraad van 
20 oktober 19 80 in aanmerking komt. Het onderwerp 
zal dan echter wel worden besproken.? 

Minister Van der Stee merkt op dat er 
tussen Buitenlandse en Financiën inmiddels overeen
stemming is bereikt over een interventie van 
Nederlandse zijde. 

Staatssecretaris Van der Mei deelt mee 
dat de ministers van Landbouw en Visserij en van 
Volksgezondheid en Milieuhygiëne nog geen overeen
stemming hebben bereikt over het Nederlandse 
standpunt inzake het onderwerp bestrijdings
middelen voorzien van EG-goedkeuring . 
(conclusie 2.2). Hij dringt erop aan een oplossing 
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op korte termijn tot stand te brengen, teneinde 
het overleg in het comité van permanente vertegen
woordigers voortgang te kunnen doen vinden. Spreker 
meent dat de bij de richtlijn betreffende het in 
het verkeer brengen van bestrijdingsmiddelen 
voorzien van EG-goedkeuring behorende bijlage moet 
worden vastgesteld met gekwalificeerde meerderheid 
middels een beheerscomité en niet door de raad met 
unanimiteit. Hij denkt dat de door hem voorgestane 
procedure ook vanwege de economische belangen voor 
Nederland de voorkeur verdient. Minister Van der Stee 
steunt deze mening, aangezien deze aansluit bij 
het gangbare Nederlandse standpunt. 

Minister Braks toont zich tevens voor
stander van de procedure via een beheerscomité. 
Het standpunt van minister Ginjaar is het gevolg 
van de opvatting van de vaste Tweede-
Kamercommissie voor milieuhygiëne dat de restrictieve 
procedure via een unaniem raadsbesluit de voorkeur 
verdient. Hij wijst erop dat tijdens besprekingen 
in Brussel in juni van dit jaar is gebleken dat 
Nederland daarmee een volstrekt geïsoleerd standpunt 
in de EG zal innemen. Ook hij dringt erop aan op 
korte termijn een besluit te nemen. 

Minister Ginjaar wijst erop dat deze 
zaak lang en grondig is doorgesproken. Hij meent 
echter dat ondanks een geïsoleerde positie die 
daarvan in de EG het gevolg kan zijn, Nederland 

? uoor^WancU zich?geen voorstander moet tonen van de procedure 
via een beheerscomité. Deze mening komt voort uit 
de grote zorg van spreker met betrekking tot de 

i 3 bervk'- w « * U a t n / tendens binnen de Europese Commissie die erop is 
er^uA gericht bij goedkeuring van een bestrijdingsmiddel 
^<^^X00jirf

H*/WM'^n e e n lidstaat, toelating in de andere EG-lidstaten 
S*vov«iu!l>i °~ voor te schrijven. Spreker vindt dat in andere 

landen niet kan worden beoordeeld of toelating van *2r*~ een bestrijdingsmiddel in Nederland gerechtvaardigd 
fl^'^Ovt. i S a De aangegeven tendens wordt geïllustreerd door 

*-i c i i tn^L
 d e uitspraak van het Hof van Justite van de EG in 

T- d e z a a k C a s s i s d e oijon (Hof van Justitie 20 februari 
«v 1979, zaak 120/78). Op grond van deze jurisprudentie 

^ rn'i^tsA.. t) t moeten goederen die in een bepaalde lidstaat van 
^ A r i j A i v ^ 5 . de EG in het vrije verkeer zijn gebracht, ook in 

de overige EG-lidstaten worden toegelaten/" De 
.aJfJu, Europese Commissie richt zich volgens spreker te 

zeer op de opheffing van handelsbelemmeringen, 
zonder daarbij voldoende te letten op de gevolgen 
voor bijv. thct milieu. Doao materie!zal binnenkort 
in een gezamenlijk overleg van de vaste Tweede-
Kamercommissies voor milieuhygiëne en landbouw 
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worden besproken met minister Braks en spreker. 
Hij vraagt de raad thans niet akkoord te gaan met 
de regeling via een beheerscomité, gezien de 
eventuele ernstige consequenties van een positieve 

v- ̂ vvJuc cU beslissing voor het beleid pLnzako do milieuhygiëne 
<ji\onAWt;d uv i n Nederland. 

Minister Pais onderschrijft het standpunt 
van minister Ginjaar. 

Minister Tuijnman meent dat, gelet op de 
eventuele consequenties, de raad onvoldoende 
inzicht heeft in de onderhavige problematiek om 
thans een verantwoorde beslissing te nemen. De 
ministers Gardeniers, Albeda en Beelaerts van Blokland 
delen deze mening. 

De ministers Ginjaar en Braks zeggen toe 
binnen enkele dagen hun standpunten schriftelijk 
aan de leden van dé raad te zullen zenden, opdat 
op vrijdag 24 oktober a.s. over dit onderwerp kan 
worden beslist. 

Minister Van Aardenne maakt melding van 
het bezoek van zijn Duitse ambtgenoot op maandag 
20 oktober a.s. voor overleg over de Europese 
staalproblematiek. Dit bezoek vormt een onderdeel 
van de rondreis van de Duitse bewindsman langs de 
Europese hoofdsteden. 

De vice-minister-president stelt voor de 
conclusies te aanvaarden met de volgende 
aantekeningen: 

1° ad conclusie 1.1 (het terugsluizen van financiële 
middelen (recycling)): De tekst op blz.2 inzake 
de mogelijkheid om de oliefaciliteit ook aan te 
wenden ten behoeve van derde landen zal door 
staatssecretaris Van der Mei en de ministers 
Van der Stee en De Koning in onderling overleg 
worden aangepast. 

2° ad conclusie 1.2 (mededeling inzake energie en 
economische politiek): Aangezien inmiddels is 
gebleken dat dit agendapunt in de Ecofinraad 

? ^ - o r w ^ a o L v a n 2 0 o k t o b e r a - s - n i e t v o o r besluitvorming in T^j aanmerking komt, maar daar wel besproken zal 
worden, is in onderling overleg tussen T 
Buitenlandse Zaken en Financiën een interventie 
voor de Nederlandse delegatie opgesteld. 
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3 ad conclusie 2.2 (bestrijdingsmiddelen voorzien 
van EG-goedkeuring): Besproken en aangehouden 
tot de vergadering van 24 oktober a.s.. De 
ministers Ginjaar en Braks zullen in verband 
daarmee uiterlijk dinsdag 21 oktober a.s. 
notities aan de raad zenden. 

De raad stemt hiermee in. 

3 d. Vervolgconferentie over Europese veiligheid en 
samenwerking te Madrid 

Minister Van der Klaauw doet verslag van 
de zitting van het comité van ministers van de 
Raad van Europa van donderdag 16 oktober 1980. 
Daar is onder meer besproken de voorbereiding van 
de vervolgconferentie over Europese veiligheid en 
samenwerking die op 11 november a.s. in Madrid 
moet aanvangen. De bespreking van de agenda van 
deze conferentie is in een impasse geraakt. De 

— *v <U KJUO^ westerse landen willen i eerst praten over de uit-
?c<~-odjt. oK/roeo, voering van de slotacte van Helsinki en daarna pas 
küA * over nieuwe besluiten. De Sowjet-Unie daarentegen 

OTVV* wili ooroti nieuwe besluiten aan de orde stellen. 
Met betrekking tot de ontspanning tussen oost en 

^ vuck.^ west doen zich zorgelijke ontwikkelingen voor. 
4JU Spreker noemt de Oostduitse maatregel tot verhoging 

^°y^Xo^0

 v a n ^ e t verplichte wisselgeld voor bezoekers van 
^ Tjn ^ d e DDR, de harde rede van de Oostduitse partijleider 

TK*^°s> Mx>r\z Honnecker ten opzichte van West-Duitsland en 
**• ofWuwcy dreigende uitspraken van Tsjechoslowaakse zijde 

:o vD C r t A Aj t- • ten aanzien van Polen. Een situatie van afnemende 
* ^ ontspanning tussen oost en west zal voor de Oostblok

landen een mogelijke legitimatie kunnen vormen om 
in Polen orde op zaken te stellen. Deze gedachte 
werd in Straatsburg ook door de daar aanwezige 
neutrale landen gedeeld. Een ingrijpen in Polen 
zal niet zonder meer kunnen worden geaccepteerd. 
Deze ontwikkelingen en de moeilijkheden rond de 
conferentie van Madrid geven spreker aanleiding 
tot de veronderstelling dat de Sowjet-Unie eventueel 
de ontspanning zal opofferen, teneinde de 
monolitische eenheid van het oostblok te bewaren. 


